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Protokół Nr 35/2014 

 
z posiedzenia  Komisji  Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w dniu 21 lutego 2014 r. godz. 13.00 – 13.40 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji  - mgr Maciej Kuszewski. 

 

1. Lista obecności – w załączeniu. 

2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 

Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 

 Porządek posiedzenia  

I.  Opiniowanie projektów uchwał  

na sesję RM w dniu 27 lutego  

2014 r. w sprawie:  

 

- przystąpienia do aktualizacji 

Strategii Zrównoważonego Rozwoju 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 

lata 2014 – 2020 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- uchylająca uchwałę w sprawie 

szczegółowych zasad i trybu 

przyznawania i pozbawiania oraz 

rodzajów i wysokości stypendiów 

sportowych, nagród i wyróżnień dla 

osób fizycznych za osiągnięte wyniki 

sportowe, przyznawania nagród dla 

 

 

 

 

Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju – 

Marek Nowak wyjaśnił, że potrzeba 

przystąpienia do aktualizacji Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski wynika  

z nadchodzącej perspektywy programowej 

Unii Europejskiej  na lata 2014 – 2020. 

Ponadto strategia powinna zostać 

dostosowana do zmienionych strategii 

Powiatu Ostrowieckiego i Województwa 

Świętokrzyskiego, aby była z nimi spójna.  

Do aktualizacji nie zostanie zaangażowany 

żaden podmiot zewnętrzny, zadanie zostanie 

wykonane własnymi siłami, powołany 

zostanie natomiast  Zespół ds. Aktualizacji 

Strategii. 

 

Członkowie komisji pozytywnie, jednogłośnie 

zaopiniowali projekt uchwały  w sprawie 

przystąpienia do aktualizacji Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2014 – 2020 (projekt 

uchwały w załączeniu do protokołu). 
 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 

Społecznych – Jan Bernard Malinowski 

wyjaśnił, że w związku z tym, że uchwała  

z 2012 r. w sprawie określenia warunków   

i trybu wspierania finansowego rozwoju 

sportu przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski 

umożliwia klubom wypłatę stypendiów 
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trenerów prowadzących szkolenie 

zawodników oraz wyróżnień dla osób 

wyróżniających się osiągnięciami  

w działalności sportowej, 

finansowanych z budżetu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- rozpatrzenia skargi na działanie 

Komendanta Straży Miejskiej  

w Ostrowcu Świętokrzyskim 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- zm. uchwałę w sprawie 

ustanowienia pomnika przyrody 

sportowych zawodnikom ze środków 

otrzymanych z budżetu Gminy, odrębna 

uchwała w sprawie stypendiów sportowych 

jest zbędna i w związku z tym zasadne jest 

jej uchylenie. 

 

Członkowie komisji pozytywnie, jednogłośnie 

zaopiniowali projekt uchwały  uchylającej 

uchwałę w sprawie szczegółowych zasad  

i trybu przyznawaniai pozbawiania  

oraz rodzajów i wysokości stypendiów 

sportowych, nagród i wyróżnień dla osób 

fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe, 

przyznawania nagród dla trenerów 

prowadzących szkolenie zawodników oraz 

wyróżnień dla osób wyróżniających się 

osiągnięciami w działalności sportowej, 

finansowanych z budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski (projekt uchwały w załączeniu  

do protokołu). 
 

Radny Piotr Mrugała zwrócił się  

z zapytaniem, czy do Urzędu Miasta 

wpłynęło pismo z Sądu sygn.: II W 1200/12 

z dnia 23 maja 2013 r. tj. wyrok 

uniewinniający Pana ……………. lub odpis 

tego wyroku. Radny Piotr Mrugała zapytał 

również, czy ktoś zapoznał się z tym 

wyrokiem i zwrócił uwagę na fakt, że nie 

zostało złożone od tego wyroku  odwołanie.  

Wiceprezydent Miasta – Paweł Górniak 

odpowiedział, że w tym momencie nie jest 

możliwe udzielenie odpowiedzi, ponieważ   

konieczne będzie sprawdzenie, czy takie 

pismo wpłynęło.  

Radny Piotr Mrugała stwierdził, że przed 

sesją Rady Miasta będzie jeszcze czas na 

sprawdzenie  i wyjaśnienie tej kwestii. 

 

Członkowie komisji stosunkiem głosów:  

za – 5, przy 3 głosach wstrzymujących się  

i braku głosów przeciwnych pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały  w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działanie 

Komendanta Straży Miejskiej w Ostrowcu 

Świętokrzyskim (projekt uchwały  

w załączeniu do protokołu). 

 

Naczelnik Wydziału Środowiska – Aldona 

Sobolak przypomniała, że w 2008 r. podjęta 
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została uchwała w sprawie ustanowienia 

pomnika przyrody. Zmiana uchwały wynika 

z faktu, że Muzeum Historyczno – 

Archeologiczne w Ostrowcu Święto- 

krzyskim wystąpiło z inicjatywą nadania 

imienia „Maria” temu pomnikowi przyrody. 

Nazwa ta ma nawiązywać do dawnych 

właścicieli dóbr. 

 

Członkowie komisji pozytywnie, jednogłośnie 

zaopiniowali projekt uchwały  zm. uchwałę  

w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

(projekt uchwały w załączeniu  

do protokołu). 
 

II. Sprawozdanie z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach  

i placówkach prowadzonych przez 

Gminę Ostrowiec Świętokrzyski. 

 

Przewodniczący Komisji – Maciej 

Kuszewski wyjaśnił, że obowiązkiem 

samorządów jest przekazanie 

przedmiotowego sprawozdania szeregowi 

instytucji oświatowych, co zostało 

uczynione. 

Radny Wojciech Lesiak zwrócił uwagę,  

że jak co roku jedyną grupą, która jest 

nagradzana w sposób nie powodujący 

konieczności wypłat wyrównań, są 

nauczyciele mianowani. Jeśli zaś chodzi  

o pozostałe grupy nauczycieli, otrzymują oni 

niższe wynagrodzenia. Radny Wojciech 

Lesiak stwierdził, że najlepszym 

rozwiązaniem byłoby rozwiązanie problemu 

w sposób, w jaki go rozwiązano w Powiecie. 

Radny zasugerował wypłatę wynagrodzeń 

przez cały rok w sposób nie powodujący 

konieczności wypłat wyrównań lub poprzez 

wypłaty dodatków motywacyjnych. Zdaniem 

Radnego Wojciecha Lesiaka uniknięto by  

w ten sposób ponoszenie ogromnych 

kosztów na początku roku. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 

Społecznych – Jan Bernard Malinowski 

wyjaśnił, że problem jest corocznie 

monitorowany, jednak aby uniknąć wypłaty 

wyrównań, należałoby przeznaczyć 

dodatkowo kwotę 1 mln 620 tys. w ciągu 

roku, na co Gmina nie ma pieniędzy. Stąd też 

zachodzi konieczność wypłaty wyrównań. 

Naczelnik Jan Bernard Malinowski 

przypomniał, że obecnie kwota wyrównań 

jest niższa od kwoty z lat ubiegłych. 

Zdaniem Naczelnika Malinowskiego w celu 
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zmniejszenia tej kwoty należałoby 

redukować zatrudnienie fragmentaryczne, 

ponieważ w obecnym systemie pół etatu 

kosztuje dwukrotnie więcej. 

Radny Wojciech Lesiak stwierdził,  

że należałoby zastanowić się nad 

stopniowym rozłożeniu na lata podwyższania 

wypłat nauczycielom, aż do osiągnięcia 

sytuacji, kiedy wypłata wyrównań nie byłaby  

konieczna. Jako przykład podał tutaj Powiat 

Ostrowiecki, gdzie uporano się z tym 

problemem. 

Wiceprezydent Miasta – Paweł Górniak 

przypomniał, że kilka lat temu kwota 

wypłacanych wyrównań wynosiła 3 mln 200 

tys. zł, natomiast obecnie udało się 

zredukować ją do 1 mln 600 tys. zł. 

Radny Wojciech Lesiak stwierdził,  

że powyższe zmiany niestety zostały 

przeprowadzone również kosztem ludzi. 

Przewodnicząca NSZZ Solidarność – Agata 

Adamek stwierdziła, że obecny system 

wypłat jest niekorzystny dla nauczycieli  

i wyraziła poparcie w stosunku  

do propozycji Radnego Wojciecha Lesiaka. 

Wiceprezydent Miasta – Paweł Górniak 

wyjaśnił, że wielokrotnie prowadzono 

rozmowy ze związkami zawodowymi, jednak 

nie udało się znaleźć wspólnego stanowiska. 

Wiceprezydent zauważył, że pomimo tego, 

że najłatwiej zmniejszyć wydatki kosztem 

pracowników,  ludzie jednak mają pracę. 

Pani Agata Adamek zwróciła uwagę,  

że kwota wypłacanych wydatków jest niższa, 

jednak Karta Nauczyciela daje nauczycielom 

pewne gwarancje wysokości wypłat. 

Stwierdziła również, że inne samorządy 

potrafią sobie poradzić z tym problemem. 

Wiceprezydent Paweł Górniak zwrócił 

uwagę, że inne samorządy radzą sobie  

z tym problemem, gdyż zamykają szkoły. 

Taka sytuacja jednak nie ma miejsca  

w naszym mieście. Stwierdził również, że nie 

jest możliwe porównywanie szkół gminnych  

ze szkołami powiatowymi, gdyż mamy tu do 

czynienia z innymi średnimi. 

Przewodniczący Komisji – Maciej 

Kuszewski poinformował, że obecnie 

analizowany jest projekt zmiany ustawowej 

dot. art. 30 Karty Nauczyciela. Zmiana 
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dotyczyłaby podziału całej puli środków 

 na wszystkich nauczycieli łącznie,  

a nie – jak dotychczas – w ramach danego 

stopnia awansu zawodowego. 

 

Członkowie Komisji przyjęli sprawozdanie 

 z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach  

i placówkach prowadzonych przez Gminę 

Ostrowiec Świętokrzyski (sprawozdanie  

w załączeniu do protokołu). 

 

III. Sprawozdanie z prac Komisji 

Edukacji, Wychowania, Kultury  

i Sportu Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego za rok 2013. 

Członkowie Komisji przyjęli sprawozdanie  

z prac Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego oraz sprawozdanie z prac 

Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury 

 i Sportu RM za rok 2013 (sprawozdanie  

w załączeniu do protokołu). 

IV.  

 

 

 

Sprawy różne: 

 

- odpowiedź Wydziału Środowiska  

na wniosek Państwa ………….. 

dotyczący ustanowienia pomnikiem 

przyrody akacji zlokalizowanych przy  

ul. Zbożowej 

 

 

 

Naczelnik Wydziału Środowiska – Aldona 

Sobolak wyjaśniła, że Państwo ………. 

wystąpili z wnioskiem o uznanie akacji 

pomnikiem przyrody. Sytuację utrudnia fakt, 

że drzewa te są zlokalizowane  

w granicy dwóch działek, których właściciele 

mają odmienne stanowiska w tej sprawie. 

Sąsiedzi Państwa ……… są przeciwni 

ustanowienia przedmiotowych drzew 

pomnikiem przyrody. Ponadto uznanie 

skupiska tych akacji pomnikiem przyrody 

jest obecnie przedwczesne, gdyż drzewa nie 

odznaczają się okazałymi historiami, nie 

przedstawiają również  wartości historycznej. 

 

Członkowie Komisji przyjęli do wiadomości 

odpowiedź Wydziału Środowiska  

na wniosek Państwa ………… 

………………….. dotyczący ustanowienia 

pomnikiem przyrody akacji zlokalizowanych 

przy ul. Zbożowej (pismo w załączeniu do 

protokołu) 
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 - dot. działań Gminy w zakresie 

sportu i kultury w mieście 

Radna Małgorzata Krysa – Kowal 

poinformowała, że w minionym tygodniu 

uczestniczyła w zakończeniu roku 

sportowego w Kielcach, w którym udział 

wzięło wiele osób związanych ze sportem, 

natomiast sportowcy otrzymali listy 

gratulacyjne i nagrody. Wobec powyższego, 

Radna Małgorzata Krysa Kowal stwierdziła, 

że sytuacja w ostrowieckim sporcie jest 

gorsza od sytuacji w Kielcach. Jako przykład 

podała tutaj organizowane imprezy, 

stypendia sportowe oraz zajęcia kultury 

fizycznej w szkołach, na których nauczyciele 

nie pracują z młodzieżą. 

Wiceprezydent Miasta – Paweł Górniak  

przypomniał, że stypendia sportowe zawsze 

budziły emocje. Zwrócił również uwagę,  

że wiele się dzieje na niwie sportowej  

w naszym mieście. Funkcjonuje wiele 

klubów sportowych obejmujących 

najróżniejsze dyscypliny sportowe, natomiast 

w Ostrowcu Świętokrzyskim organizowane 

są zarówno imprezy masowe jak i imprezy 

niszowe. 

Radna Małgorzata Krysa – Kowal 

stwierdziła, że  zarówno organizowane 

imprezy, jak i prowadzone sekcje sportowe 

powinny być bardziej rozpropagowane wśród 

społeczeństwa. Mieszkańcy miasta nie 

uczestniczą natomiast w imprezach 

kulturalnych. 

Radny Wojciech Lesiak stwierdził, że jako 

nauczyciel wychowania fizycznego może 

powiedzieć, że nie jest prawdą,  

że na zajęciach wychowania fizycznego 

nauczyciele nie pracują z młodzieżą.  

Wiceprezydent Miasta – Paweł Górniak 

zaproponował, że na najbliższym 

posiedzeniu Komisji Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu przedstawi informację 

dotyczącą wszystkich zajęć, wydarzeń 

kulturalnych i sportowych, które zostały 

zorganizowane w okresie ferii zimowych 

przez instytucje kultury oraz Miejski 

Ośrodek Sportu i Rekreacji. 

Przewodnicząca NSZZ „Solidarność” – 

Agata Adamek zwróciła uwagę,  

że w szkłach prowadzone są zajęcia 

wychowania fizycznego, jednak problem 

wynika z faktu, że młodzież często korzysta 
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ze zwolnień lekarskich.  

Radny Wojciech Lesiak potwierdził,  

że często spotyka się z korzystaniem 

młodzieży ze zwolnień z zajęć wychowania 

fizycznego. Stwierdził również,  

że niektórzy lekarze szczególnie często 

wydają młodzieży tego typu zaświadczenia. 

Przewodniczący Rady Miasta – Janusz 

Wojciech Kotasiak przypomniał,  

że w Planie Pracy Rady Miasta na 2014 rok 

zapisany jest punkt dotyczący przeglądu 

kultury w mieście. Przewodniczący 

stwierdził, że posiedzenie w tej sprawie 

będzie okazją do wymienienia poglądów 

dotyczących kultury w mieście. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

  

Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono. 

Termin następnego posiedzenia: nie ustalono. 

 

Protokołowała:                                    Przewodniczył: 

 

mgr Anna Krakowiak             Przewodniczący Komisji  

                 mgr Maciej Kuszewski 


